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Openbaarheid Deze adviesnota is openbaar Na informeren betrokkenen.  

Openbaar na aanbieding aan de fracties van 

GroenLinks, PvdA en SP via griffie   

 

Bevoegd orgaan B & W 

 Aanbieden via de Griffie aan de fracties van GroenLinks, PvdA en SP 

 

 

ADVIES  
De artikel 38 vervolgvragen van de fracties van GroenLinks, PvdA en SP (inclusief extra vragen SP) te beantwoorden 

overeenkomstig bijgevoegde brief.  
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Inleiding  

Op 22 augustus hebben de Venrayse fracties van GroenLinks, PvdA en SP vragen voorgelegd over de 
voormalige vuilstort Venrays Broek. Op 18 september 2023 zijn deze beantwoord. Deze beantwoording 
roept bij de fracties vervolgvragen op of de verstrekte informatie wel juist is en wat er zich nu precies 
bevindt in de voormalige stortplaats. Daardoor maken zij zich ernstige zorgen ten aanzien van de 
volksgezondheid, natuur en de aanleg van een zonnepark.  
Eerder zijn al de vragen van de fracties zo goed mogelijk beantwoord en is aanvullend 

grondwateronderzoek verricht om uit te sluiten dat er op enige plek toch verspreiding van 

verontreinigingen plaatsvindt buiten de voormalige stortplaats. 

De wens van de fracties komt er in feite op neer dat er gegraven moet gaan worden in de voormalige 

stortplaats om zekerheid te verkrijgen wat er precies in de bodem zit en de materialen  nader te 

onderzoeken. Dit is op basis van de verrichte onderzoeken in het verleden en de wetgeving voor 

voormalige stortplaatsen nazorg stortplaatsen (NAVOS) niet nodig en hiervoor is geen financiële dekking. 

De gestelde vragen worden beantwoord. 

 
Beoogd resultaat  

De gestelde vragen beantwoorden. 

 

Argumenten  

Indien er artikel 38 vragen gesteld worden, behoren wij deze op grond van artikel 38 van het Reglement 

van orde binnen veertien dagen te beantwoorden. In afwijking is hiervan is afgesproken dat de vragen op 

19 december in het college worden behandeld.  

 

Kanttekeningen of risico’s  

Er loopt een rechtszaak waarin het beroep tegen de Omgevingsvergunning afwijken bestemmingsplan 

wordt behandeld. Tot die tijd is het minder wenselijk om diep in te gaan op de materie. 

 

Communicatie  

De beantwoording van de vragen zal via de Griffie aan de fracties van GroenLinks, PvdA en SP worden 

toegezonden. 

 

Financiële gevolgen  

n.v.t. 

 

Vervolgtraject besluitvorming  

geen 

 

Evaluatie  

geen 

 

Bijlagen  

1. Beantwoording vragen  

2. Vervolgvragen van de fracties van GroenLinks, PvdA en SP 

3. Extra vragen SP fractie 

 

Naslagwerk  

Nota en RIB 28 maart: Resultaten (grond)wateronderzoek voormalige stortplaats Venrays Broek 

Nota en brief 9 mei: Beantwoording art. 38 vragen van de SP-fractie over het onderzoek grondwater 

Venrays Broek. 

Nota en RIB 16 mei: Resultaten (extra) grondwateronderzoek voormalige stortplaats Venrays Broek 

Nota en brief 12 september: Beantwoording art. 38 vragen van de fracties van GroenLinks, PvdA en SP 

over de voormalige stortplaats Venrays Broek en omgeving. 

http://www.nazorgstortplaatsen.nl/VM/Algemeen.aspx
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Onderwerp: 
Beantwoording artikel 38 vervolgvragen dd 8-11-2023 over voormalige stortplaats Venrays Broek inclusief de 

extra vragen van de SP fractie dd 16-11-2023 

 

Ruimtelijke ontwikkeling 

Raadhuisstraat 1 

Postbus 500, 5800 AM Venray 

Telefoon (0478) 52 33 33 

Telefax (0478) 52 32 22 

E-mail  gemeente@venray.nl 

Internet  www.venray.nl 

KvK-nummer  14132389 

 

IBAN NL20 BNGH 028 5028 383 (belastingen) 

IBAN NL11 BNGH 028 5008 757 (algemeen) 

BIC BNGHNL2G 

 

Geachte fracties van GroenLinks, PvdA en SP,   

 

Hieronder vindt u de beantwoording van de vragen zoals die door de fracties zijn gesteld in 

november 2023 over de voormalige stortplaats Venrays Broek en omgeving.  

De aanvullende vragen zijn door u gesteld om een goede inschatting te kunnen maken over de 

mogelijke gevaren die kleven aan de aanleg van zonnepanelen op de voormalige vuilstort Venrays 

Broek.  

 
1. U geeft aan dat de vervuiling momenteel ca. 0,7 meter boven het grondwater staat en dat het 

stortmateriaal daarom niet in contact met het grondwater staat. Bent u ervan op de hoogte dat 
een deel van het regenwater via het stortmateriaal uiteindelijk bij het grondwater terechtkomt, 
en dat er via deze weg wel degelijk vervuiling meegevoerd wordt naar dieper grondwater? Hoe 
geloofwaardig is het dan om te stellen dat als het grondwaterpeil in de toekomst verder zakt, ook 
de risico’s minder worden? 

 
Antwoord: Het klopt dat aanwezige verontreinigingen uit het stortmateriaal door uitloging via 
het regenwater in de onderliggende bodem en grondwater terecht komen. Dit proces vindt al 
sinds de opening van de stortplaats in 1967 plaats. In 1982 is de stortplaats gesloten. In 1984 en 
de daaropvolgende jaren is door de toenmalige Provinciale Waterstaat Limburg (huidige provincie 
Limburg) het grondwater en water in de percolaatsloot ten oosten van Venraysbroek onderzocht. 
Hierbij zijn verhoogde waarden aan de onderzochte parameters aangetroffen die in de loop der 
jaren in hoogte afnamen. Tijdens de onderzoeken in 2016 en 2022 zijn geen of slechts zeer licht 
verhoogde gehalten aan de onderzochte parameters aangetroffen. Op basis van de resultaten uit 
1984 en de daaropvolgende jaren, 2016 en 2022 kan geconcludeerd worden dat mobiele 
verontreinigingen in de stortplaats Venraysbroek in de periode van 1982 t/m 2022 als gevolg van 
natuurlijke processen zijn uitgespoeld. 
 

2. Uit de twee meegestuurde artikelen blijkt dat de vervuiling veel dieper ligt dan waar tot op heden 
grondwateronderzoek is gedaan. Uit het eveneens meegestuurde document “Beschouwing van 
de effecten van een zonnepark op metalen objecten in een voormalige vuilstort” blijkt wat de 
mogelijke risico’s voor volksgezondheid en natuur zijn, mocht Bodemzorg Limburg in de toekomst 
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daadwerkelijk een zonnepark aan gaan leggen op Venrays Broek. De kans dat de opgewekte 
stroom van een zonnepark deels weglekt via de grond is meer dan reëel. Dat door de 
weglekkende stroom jaarlijks 70 tot 170 kilo staal oplost, waardoor mogelijk zwaar chemisch afval 
vrijkomt stemt ons zeer ongerust. Wij roepen u daarom op om: 

a. het diepere grondwater te onderzoeken, zodat de huidige situatie en verspreiding van 
vervuiling goed in kaart is gebracht. Wij hebben het dan over het grondwater tussen 8 en 
25 meter diepte.  

b. voor eens en altijd duidelijk vast te stellen welke vervuiling er precies ligt op Venrays 
Broek. Deze oproep is niet nieuw. Al sinds boer Van Dijk in 1976 te maken kreeg met 
tientallen dode koeien, wordt hierom gevraagd. Dat is de enige manier om aan alle twijfel 
bij de Venrayse bevolking een einde te maken en uitsluitsel te geven of toekomstige 
generaties te maken krijgen met een tikkende tijdbom. 

 
Antwoord: In 1997 is in opdracht van de provincie Limburg door milieu adviesbureau Tauw Milieu 
B.V. een onafhankelijk verkennend bodemonderzoek ter plaatse van de voormalige stortplaats 
Venrays Broek uitgevoerd. Tijdens dit onderzoek is duidelijk geworden op welke wijze de 
stortplaats toentertijd op het moerassige maaiveld is aangelegd en welke afvalstoffen ter plaatse 
zijn gestort. Het college ziet geen reden aan dit onderzoek te twijfelen en ziet daarmee geen 
reden om het diepere grondwater aanvullend te onderzoeken. 
 
Bij de aanvraag voor een omgevingsvergunning voor de bouw van een zonnepark wordt nader 
beschouwd wat er komt kijken bij de aanleg en inrichting van het park. Mocht dan uit onderzoek 
blijken dat er zich staal of ijzerhoudende materialen in de voormalige stort bevinden op een 
zodanige plek dat hierdoor dc-lekstromen kunnen ontstaan, dan kunnen deze met verschillende 
technieken verholpen worden.  

 
Hoe zit het met de werking van de pomp? 
In antwoord op vraag 6 over de werking van de pomp bij de voormalige vuilstort, antwoord u “De 
pomp heeft blijkbaar in de periode tussen 1-1-‘19 en april 2021 niet gefunctioneerd.” 
3. Welke verklaring geeft Bodemzorg Limburg voor het niet werken van de pomp in de genoemde 

periode? 
 

Antwoord: 
Uit nieuwe navraag blijkt dat de pomp in de periode van 1-1-’19 en april 2021 wel heeft 
gefunctioneerd. Dit op basis van een radarsysteem dat de gemeente Venray op een eerder niet 
nader bekend moment heeft geïnstalleerd. Naast dit systeem heeft in deze periode de 
terreinbeheerder van Bodemzorg de pomp meerdere malen handmatig aangezet omdat het 
water in de percolaatsloot zijns inziens te hoog stond. 
In april 2021 is door Bodemzorg Limburg het radarsysteem vervangen door een vlotter omdat een 
vlotter nauwkeuriger werkt. Daarbij is de vlotter ingesteld op een lager waterniveau dan het 
radarsysteem, zodat het water eerder wordt overgepompt naar de riolering. 
 

4. Hoe kan het dat de gemeente als toezichthouder al die tijd dat de pomp niet werkte niet heeft 
ingegrepen?  

 
Antwoord: De gemeente monitort de werking van de pomp niet actief. Bij navraag achteraf is 
gebleken dat de pomp altijd in werking is geweest. 
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5. Hoe frequent monitort u op de correcte werking van de pomp? 

 
Antwoord: De gemeente monitort de werking van de pomp niet actief. 
 

6. Welke consequenties verbindt u aan het jarenlang niet functioneren van de pomp richting 
Bodemzorg Limburg? 

 
Antwoord: De pomp is altijd in werking geweest. Tot april 2021 m.b.v. een radarsysteem, dat door 
de gemeente Venray zelf is aangebracht, en vanaf april 2021 m.b.v. een vlotter. 
 

7. Wij betwijfelen of de pomp nu daadwerkelijk correct werkt. Daarom willen wij graag inzage in het 
elektriciteitsverbruik van de pomp van de afgelopen 5 jaren, sinds Bodemzorg Limburg eigenaar is 
van de voormalige stort. Zo kunnen wij vaststellen of de pomp inderdaad aan heeft gestaan. 

 
Antwoord: Naar aanleiding van een handhavingsverzoek van 3 augustus 2023 is door Bodemzorg 
aangetoond dat de pomp in 2021 t/m 2023 in werking is geweest. Over de periode voor april 
2021 zijn geen gegevens bekend over het elektriciteitsverbruik. 
 

Extra vragen van de SP-fractie 

Vragen die vervat liggen in het artikel “Opnieuw commotie rond Venray’s Broek” (augustus 2023 

toegestuurd aan het college).  

 

1. Het blijkt niet exact bekend welke stoffen er legaal en illegaal (blijkens ooggetuigen) zijn gestort in 
de toenmalige gemeentelijke stortplaats Venray’s Broek. Is het college van plan om hier alsnog 
onderzoek naar te laten doen? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord: In 1997 is in opdracht van de provincie Limburg door milieu adviesbureau Tauw Milieu 
B.V. een onafhankelijk verkennend bodemonderzoek ter plaatse van de vml. stortplaats 
Venraysbroek uitgevoerd. Tijdens dit onderzoek is duidelijk geworden op welke wijze de 
stortplaats toentertijd op het moerassige maaiveld is aangelegd en welke afvalstoffen ter plaatse 
zijn gestort. Hierbij werd ook aangegeven dat Nestlé en Rank Xerox bedrijfsafval en chemisch 
afval ter plaatse hebben gestort. Als gevolg van o.a. deze stortingen zijn in 1984 en de daarop 
volgende jaren verhoogde waarden in het water van de percolaatsloot en het grondwater 
aangetroffen met een afnemend concentratieverloop. In 2016 en 2022 is het grondwater en 
water in de percolaatsloot onderzocht. Hieruit is gebleken dat de onderzochte parameters niet 
tot slechts zeer gering verhoogd waren t.o.v. de streefwaarde. 
Op basis van het hiervoor gaande bestaan er voor het college geen redenen om nog aanvullend 
onderzoek uit te voeren. 
 

2. Onderkent het college de samenhang tussen de herinrichting van de Loobeek, de demping van de 
Venrayse Endepoel en de forse verlaging van de grondwaterstand in deze buurt en de geplande 
ingrepen in Venray’s Broek? Zo ja, is het college van plan om deze projecten in hun samenhang te 
bestuderen en aan de gemeenteraad voor te leggen? Zo nee, waarom niet? 
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Antwoord: Uit de (grond)wateronderzoeken blijkt niet dat de maatregelen in de omgeving van de 
voormalige stortplaats een direct effect hebben op de voormalige stortplaats. Aangaande de 
voormalige stortplaats is het niet nodig om samenhang met andere ontwikkelingen in de 
omgeving te bestuderen. 

 
3. Heeft de gemeente de alternatieve locaties die zijn aangedragen voor een zonnepark 

onderzocht? Zo ja, waarom zijn deze niet gekozen? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord: Inkomende initiatieven voor een zonnepark worden door de gemeente individueel 
getoetst aan het kader KODE. Ze worden niet vergeleken met andere initiatieven. Zo blijft de 
beoordeling van ieder initiatief zo objectief mogelijk en is het voor initiatiefnemers duidelijk waar 
ze aan moeten voldoen. Aan passende initiatieven wordt medewerking verleend.  
 

4. Onderschrijft het college de noodzaak van een integrale aanpak en de noodzaak van een 
duidelijke regie die de verantwoordelijkheden van de verschillende overheden en instellingen 
(Provincie, Bodemzorg, Waterschap, Gemeente) samenbrengt?   
 
Antwoord: Venrays Broek betreft een zogenaamde NAVOS-locatie (nazorg voormalige 
stortplaatsen die voor 1 september 1996 is gesloten). Hiervoor is verschillende regelgeving van 
toepassing met verschillende bevoegde gezagen. De gemeente kan dit niet veranderen. In het 
kader van de nieuwe Omgevingswet is er aandacht voor het goed regelen van het beheer en 
gebruik van voormalige stortplaatsen. 
Bodemzorg Limburg draagt zorg voor de eeuwigdurende nazorg en beheer van Venrays Broek. 
Mochten zich afwijkende situaties voordoen, dan zijn zij verantwoordelijk voor de verdere aanpak 
hiertoe en worden alle bevoegde instanties hiervan op de hoogte gebracht. 

 

Het college van burgemeester en wethouders, 

 

de burgemeester,      de secretaris, 

 

 

 

 

M.C. Uitdehaag       E.G.J. Voorn   
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Venray, 8 november 2023 
 
 
Geacht college, 
 
 
Op 22 augustus hebben wij, de Venrayse fracties van GroenLinks, PvdA en SP vragen voorgelegd over 
de voormalig vuilstort Venrays Broek. Op 18 september 2023 hebben wij uw antwoorden op deze 
vragen mogen ontvangen. Uw beantwoording roept bij ons vervolgvragen op. 
 
Onjuiste informatie over de diepte van de stortingen  
In antwoord op vraag 5, waarin wij u vragen jaarlijks het grondwater te gaan monitoren, antwoordt u 
afwijzend. Argumentatie daarbij is onder andere “De onderkant van de vml. stortplaats ligt 
momenteel op ca. 0,7 meter boven de hoogste grondwaterstand. Dit houdt in dat het stortmateriaal 
niet in contact staat met het grondwater. lndien de grondwaterstand verder verlaagd wordt, heeft dit 
alleen maar een verder positief effect, want het grondwater staat nog verder verwijderd van de 
onderkant van het stortmateriaal. “ en “Hierbij is een vermoeden genoemd over de aanwezigheid van 
stalen vaten met sterk vervuild afval. Er geen duidelijkheid ontstaan over de feitelijke aanwezigheid 
en dit is ook niet naar voren gekomen tijdens het archiefonderzoek.” 
 
Tot onze grote verbazing blijken er in het archief van de gemeente wel degelijk stukken te liggen 
waaruit blijkt dat er zwaar vervuild afval in vaten is gestort en dat deze op 8 tot 9 meter diep, 
mogelijk zelfs 20 tot 25 meter diep zijn gestort. In de bijlage een tweetal artikelen. Onder andere Peel 
en Maas van 21 september 2023 bericht hier ook over. 
 
We maken ons ernstig zorgen, daarom deze aanvullende vragen 
Wij maakten ons al zorgen om de volksgezondheid en het welzijn van de Venrayse flora en fauna. Die 

zorgen zijn er niet minder op geworden. De antwoorden die wij tot nu toe hebben gekregen, zijn 

onvoldoende om een objectief oordeel te vormen. Daarbij beschikken we over tegenstrijdige 

informatie. Zo kunnen wij als raad geen goede inschatting maken over de mogelijke gevaren die 

kleven aan de aanleg van zonnepanelen op de voormalige vuilstort Venrays Broek. Daarom graag uw 

reactie op het volgende: 

 
1. U geeft aan dat de vervuiling momenteel ca. 0,7 meter boven het grondwater staat en dat het 

stortmateriaal daarom niet in contact met het grondwater staat. Bent u ervan op de hoogte 
dat een deel van het regenwater via het stortmateriaal uiteindelijk bij het grondwater 
terechtkomt, en dat er via deze weg wel degelijk vervuiling meegevoerd wordt naar dieper 
grondwater? Hoe geloofwaardig is het dan om te stellen dat als het grondwaterpeil in de 
toekomst verder zakt, ook de risico’s minder worden? 

2. Uit de twee meegestuurde artikelen blijkt dat de vervuiling veel dieper ligt dan waar tot op 
heden grondwateronderzoek is gedaan. Uit het eveneens meegestuurde document 
“Beschouwing van de effecten van een zonnepark op metalen objecten in een voormalige 
vuilstort” blijkt wat de mogelijke risico’s voor volksgezondheid en natuur zijn, mocht 
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Bodemzorg Limburg in de toekomst daadwerkelijk een zonnepark aan gaan leggen op Venrays 
Broek. De kans dat de opgewekte stroom van een zonnepark deels weglekt via de grond is 
meer dan reëel. Dat door de weglekkende stroom jaarlijks 70 tot 170 kilo staal oplost, 
waardoor mogelijk zwaar chemisch afval vrijkomt stemt ons zeer ongerust. Wij roepen u 
daarom op om: 

a. het diepere grondwater te onderzoeken, zodat de huidige situatie en verspreiding 
van vervuiling goed in kaart is gebracht. Wij hebben het dan over het grondwater 
tussen 8 en 25 meter diepte.  

b. voor eens en altijd duidelijk vast te stellen welke vervuiling er precies ligt op Venrays 
Broek. Deze oproep is niet nieuw. Al sinds boer Van Dijk in 1976 te maken kreeg met 
tientallen dode koeien, wordt hierom gevraagd. Dat is de enige manier om aan alle 
twijfel bij de Venrayse bevolking een einde te maken en uitsluitsel te geven of 
toekomstige generaties te maken krijgen met een tikkende tijdbom. 
 

Hoe zit het met de werking van de pomp? 
In antwoord op vraag 6 over de werking van de pomp bij de voormalige vuilstort, antwoord u “De 
pomp heeft blijkbaar in de periode tussen 1-1-‘19 en april 2021 niet gefunctioneerd.” 

3. Welke verklaring geeft Bodemzorg Limburg voor het niet werken van de pomp in de 
genoemde periode? 

4. Hoe kan het dat de gemeente als toezichthouder al die tijd dat de pomp niet werkte niet 
heeft ingegrepen?  

5. Hoe frequent monitort u op de correcte werking van de pomp? 
6. Welke consequenties verbindt u aan het jarenlang niet functioneren van de pomp richting 

Bodemzorg Limburg? 
7. Wij betwijfelen of de pomp nu daadwerkelijk correct werkt. Daarom willen wij graag inzage in 

het elektriciteitsverbruik van de pomp van de afgelopen 5 jaren, sinds Bodemzorg Limburg 
eigenaar is van de voormalige stort. Zo kunnen wij vaststellen of de pomp inderdaad aan 
heeft gestaan. 

 
 
In afwachting van uw antwoorden, namens de fracties van GroenLinks, PvdA en SP, 
 
 
Toon Kerkhoff, Henk Bisschops en Jan Hendriks 
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Onderwerp : Beschouwing van de effecten van een zonnepark op metalen objecten in een voormalige vuilstort  

 

 
 

 

 

Geachte mevrouw Khalil, 

Lekstromen van zonneparken kunnen een nadelig effect hebben op metalen objecten in de 

ondergrond. Voor bijvoorbeeld ondergrondse stalen buisleidingen is het evident dat nieuwe 

initiatieven voor een zonnepark nabijheid een buisleiding moeten worden getoetst; hiervoor is 

door het Instituut Fysieke Veiligheid een Handreiking opgesteld om te voorkomen dat 

gevaarlijke situaties ontstaan door het lekraken van stalen buisleidingen met gevaarlijke 

inhoud.  

Omdat zonneparken een relatief nieuw verschijnsel zijn is voor overige metalen objecten (nog) 

geen voorschrift uitgewerkt.  

Op een voormalige stortlocatie in het Venraysbroek te Venray is de aanleg van een zonnepark 

gepland. In dit briefadvies is het mogelijke effect van een zonnepark op aanwezige stalen vaten 

met afvalstoffen onderzocht. 

Deze brief omvat de volgende onderdelen: 

• In hoofdstuk 1 is het plan beschreven 

• In hoofdstuk 2 is de voormalige stort beschreven 

• Hoofdstuk 3 licht het mechanisme van zwerfstroomcorrosie toe 

• Hoofdstuk 4 geeft een inschatting van de potentiële corrosiesnelheid door lekstromen 

van het zonnepark 

• In hoofdstuk 4 is een samenvatting en conclusie gegeven 
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 Wolfsakker Advies BV 

 

 Wolfsakker Advies B.V.   -   Rozenstraat 8, 6673 AG Andelst   -   KvK: 67874126 

T.b.v. het onderzoek zijn de navolgende bronnen geraadpleegd: 

• Ruimtelijke onderbouwing Zonnepark Venraysebroek.docx Revisies D6 d.d. 10-05-

2023 inclusief bijlages. Kenmerk van het plan is HZ-OMV-2020-0379. 

• Geschiedenis Venrays Broek (notitie 15-3-2023) 

 

1 Beschrijving van het plan 

In de ruimtelijke onderbouwing is het plan beschreven. Bodemzorg Limburg is voornemens om 

een deel van de vuilstort in het Venraysbroek in te richten als locatie voor de opwekking van 

zonne-energie. Het perceel heeft een grootte van circa 7 hectare. Hiervan is circa 5,9 hectare 

geschikt te maken voor het opwekken van zonne-energie. Het opgesteld vermogen bedraagt 

daarbij tussen de 4.500 en 10.000 kWp. De locaties voor bijhorende voorzieningen 

(transformatoren en inkoopstation) zijn nog nader te bepalen. Buiten adviezen van de 

Veiligheidsregio ontbreekt er een verdere technische uitwerking. 

 

 

2 Beschrijving van de voormalige stortplaats  

Onderstaande beschrijving uit de ruimtelijke onderbouwing met bijlagen. 

“De voormalige stortlocatie is gelegen aan de weg Venraysbroek te Venray. Het stort, ter 

grootte van 7,25 hectare, is gelegen aan het Venray's Broek in de gemeente Venray. De locatie 

ligt buiten de bebouwde kom in een agrarisch gebied (weilanden). Het stort is herkenbaar als 

een heuvel (12 m+mv) in het landschap, welke is begroeid met bomen, struiken, gras en riet. In 

de periode 1967-1982 is er in een moerassig gebied op het maaiveld gestort door de gemeente 

Venray, bedrijven en particulieren. Tijdens de openingstijden van het stort was er toezicht 

aanwezig. Tot 1980 was het stort geopend voor grootschalig storten en daarna kon er tot aan 

het einde van de Vrijstelling van Verordening op Opslagplaatsen in Limburg in 1982 op 

zaterdag worden gestort. Het stortmateriaal bestaat uit alle soorten afval. Er is in ieder geval 

ook door Nestlé en Rank Xerox veel bedrijfsafval/chemisch afval gestort. Nestlé heeft 

onbruikbare aardappelen, slib en aardappelschillen met 12 % natronloog gestort. Het afval 

van Rank Xerox bestond onder andere uit tonerafval. Tijdens de stortperiode zijn er klachten 

geweest over een gevaarlijke situatie met afval (blubber van aardappelen) van Nestlé en over 
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het illegaal lozen van percolatiewater (9/2/1977: Provinciale Waterstaat). Omdat er in de 

omgeving van het stort bij koeien ziekteverschijnselen waren geconstateerd is het stort 

opgenomen in het Saneringsprogramma 1982 van de Provincie Limburg. Door de Provinciale 

Waterstaat Limburg is in 1984 onderzoek gedaan naar de beïnvloeding van de 

grondwaterkwaliteit door het stort”. 

Het is bekend dat er in het verleden stalen vaten met chemisch afval gestort, dit beschrijft de 

notitie “Geschiedenis Venrays Broek. 15-3-2023”. Deze notitie is gebruikt tijdens het overleg 

met werkgroep omwonenden als onderdeel van het vooronderonderzoek door Milieutechnisch 

Adviesbureau Heel BV waarvan de rapportage onder bijlage 15 onderdeel is van de ruimtelijke 

onderbouwing. Voor de volledigheid is deze notitie als bijlage 1 aan deze notitie toegevoegd. 

 

3 Zwerfstroom corrosie  

Zonneparken kunnen schade toebrengen aan metallische ondergrondse (infra) structuren, 

voornamelijk door het veroorzaken gelijkstroom (DC) zwerfstromen. Zwerfstromen zijn 

elektrische stromen die door de bodem vloeien in plaats van in de voor deze stromen bedoelde 

kabels en leidingen.  

Zwerfstromen kunnen ook via metalen objecten lopen die in contact staan met de grond. Deze 

objecten worden dan een onderdeel van de stroomkring en op plekken waar de stroom het 

object weer verlaat zal het metaal actief (naast hun natuurlijke corrosie) in oplossing gaan als 

gevolg van de daardoor ontstane elektrochemische reacties. Dit proces wordt ook wel 

zwerfstroom corrosie genoemd. 

 

4 Inschatting potentiële corrosiesnelheid door lekstromen zonnepark 

Zonnepanelen leveren een gelijkstroom. Deze gelijkstroom wordt met omvormers omgezet 

naar wisselstroom zodat deze terug kan worden geleverd aan het elektriciteitsnet. Zowel 

zonnepanelen als de omvormers kunnen stromen naar de omgeving lekken. Deze stromen zijn 

afhankelijk van het ontwerp van het zonnepark.  

De omvormers voldoen aan de norm NEN-EN-IEC 62109-2:2011. Volgens deze norm kunnen 

de omvormers 10 mA per kW lekken. Bij een gangbare omvormer (250 kW) kan de lekstroom 

dus oplopen tot 2.500 mA. 

Naast de lekstroom van de omvormers is ook nog sprake van een lekstroom van de 

zonnepanelen en de kabels waarmee de panelen zijn aangesloten. Deze lekstroom is vooral 

afhankelijk van degradatie van de materialen en weersomstandigheden. Zo mag worden 

verwacht dat bij een oude installatie panelen bij natte omstandigheden meer lekken dan nieuwe 

panelen onder droge omstandigheden. Praktische waarden voor deze stromen zijn ca 30 mA per 

string (serieschakeling van panelen). Iedere omvormer heeft zo’n 10 à 12 strings. 
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Met een 4.500 – 10.000 kWp park moeten dan 18 (4.500 kW) tot 40 (10.000 kWp) omvormers 

worden geplaatst met in totaal 180 tot 480 string (series met zonnepanelen). De totale 

lekstroom kan daarbij dan oplopen tot 50.400 à 114.400 mA. 

Verwacht wordt dat deze lekstroom niet jaarrond zo groot is; het zonnepark levert immers niet 

continue vermogen en ook niet altijd het maximale vermogen. Er wordt een gemiddelde 

productie jaarrond ongeveer 515 kW tot 1145 kW verwacht. Met de aanname dat de lekstroom 

van de omvormers evenredig is met het vermogen moet worden uitgegaan van een lekstroom 

van de omvormers van (10 mA per kW): 5.150 mA tot 11.450 mA.  

Daarbij komt nog de lekstroom uit de strings. Deze is afhankelijk van de spanning en 

isolatieweerstand van de strings en niet zozeer van het momentane vermogen. Voor de eenvoud 

wordt aangenomen dat de panelen gemiddeld de helft van de tijd jaarrond productief zijn 

(conservatieve aanname, in de praktijk is dat meer dan 12 uur per dag). Jaarrond wordt voor de 

strings dan rekening gehouden met een lekstroom van 2.700 (met 180 string) tot 7.200 mA 

(met 40 strings).  

De totale jaarrond gemiddelde DC lekstroom van het zonnepark (omvormers + strings) 

bedraagt daarmee zo’n 7.850 (opgesteld vermogen 4.500 kWp) tot 18.650 mA (10.000 kWp). 

De corrosiesnelheid van staal hangt af van de stroom, een jaar lang een stroom van 1 mA leidt 

tot het oplossen van ongeveer 9,1 gram staal (bron: corrosionpedia). In potentie is het 

zonnepark in staat om 70 tot 170 kg staal per jaar op te lossen. 

Het is bekend dat er bouw en sloop afval is gestort op de stort Venraysbroek. Ook is er 

chemisch afval gestort dat in het verleden vervuilingen heeft veroorzaakt. Er zijn in het 

verleden stalen vaten gestort (kunststof vaten waren destijds nog niet gangbaar). 

Vanwege de mogelijke zwerfstromen is er een aanmerkelijke kans dat de stalen vaten versneld 

worden aangetast door de aanwezigheid van het zonnepark. 

 

5 Samenvatting en conclusies  

Zonneparken lekken stromen naar de omgeving. Deze stromen worden ook wel zwerfstromen 

genoemd. Wanneer de zwerfstromen door aanwezige (ondergrondse) metalen objecten lopen 

kunnen deze metalen objecten oplossen. 

Voor een zonnepark met een omvang van 4.500 – 10.000 kWp opgesteld vermogen als gepland 

op de voormalige stortlocatie in het Venraysbroek te Venray is gekeken naar de mogelijke 

gevolgen van de zwerfstromen op ondergrondse stalen objecten. Daarbij is er van uit gegaan 

dat het zonnepark voldoet aan de genormeerde eisen.  

Uit de beschouwing blijkt dat de zwerfstromen van een zonnepark met de geplande omvang, in 

potentie 70 tot 170 kg staal per jaar kunnen oplossen. Hiermee leidt de aanwezigheid van het 

zonnepark tot een aanmerkelijke kans op een versnelde aantasting van eventuele stalen vaten in 
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de voormalige vuilstort. Er bestaat dan een risico dat tot dusverre nog gesloten stalen vaten met 

afvalstoffen lek raken als gevolg van de lekstromen uit het zonnepark. 

Dit risico kan worden gemitigeerd door op deze locatie geen zonnepark te realiseren. De 

inhoud van de stort wordt dan niet door zwerfstromen verstoord. Een duurzame mitigerende 

maatregel is het opruimen van de oude stort met de daarin aanwezige gevaarlijke stoffen 

voorafgaand aan de realisatie van een zonnepark op deze locatie. 

 

 

Wij hopen met deze brief duidelijkheid te hebben verschaft in de optredende stromen bij een 

zonnepark volgens NEN-EN-IEC 62109-2:2011 en de potentiële effecten daarvan op stalen 

vaten in de ondergrond van het zonnepark (voormalige vuilstort). Mochten er vragen zijn dan 

zijn wij graag bereid dit onderzoek toe te lichten. 

 

 

Hoogachtend, 

 

 

Wolfsakker Advies BV, M. Janssen 
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BIJLAGE 1, Geschiedenis Venrays broek 

 







 



Vragen aan het college, in casu de verantwoordelijke wethouders 

Vragen die vervat liggen in het artikel “Opnieuw commotie rond Venray’s Broek” (augustus 

2023 toegestuurd aan het college). Er is toen door het college niet gereageerd op dit artikel.   

1. Het blijkt niet exact bekend welke stoffen er legaal en illegaal (blijkens ooggetuigen) 

zijn gestort in de toenmalige gemeentelijke stortplaats Venray’s Broek. Is het college 

van plan om hier alsnog onderzoek naar te laten doen? Zo nee, waarom niet? 

2. Onderkent het college de samenhang tussen de herinrichting van de Loobeek, de 

demping van de Venrayse Endepoel en de forse verlaging van de grondwaterstand in 

deze buurt en de geplande ingrepen in Venray’s Broek? Zo ja, is het college van plan 

om deze projecten in hun samenhang te bestuderen en aan de gemeenteraad voor te 

leggen? Zo nee, waarom niet? 

3. Heeft de gemeente de alternatieve locaties die zijn aangedragen voor een zonnepark 

onderzocht? Zo ja, waarom zijn deze niet gekozen? Zo nee, waarom niet? 

4. Onderschrijft het college de noodzaak van een integrale aanpak en de noodzaak van 

een duidelijke regie die de verantwoordelijkheden van de verschillende overheden en 

instellingen (Provincie, Bodemzorg, Waterschap, Gemeente) samenbrengt?   

 

 

Jan Hendriks, Raadslid SP 

Hans Evers, Commissielid SP, Werken en Besturen 
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